
	
Protokoll	från	styrelsemöte		
med	Föreningen	Grävande	Journalister	

	
Föreningen	Grävande	Journalister	
Orgnr	802014-3833	

	
Protokoll	nr:	5,	2019	
Datum:	15	maj,	2019	
Plats:	Dagens	Arbetes	redaktion,	Stockholm.	

	

Deltagande	ledamöter:	Åsa	Larsson,	Anna	Tiberg,	Marléne	Dahlin,	Aris	Velizelos,	Johan	
Persson,	Elin	Turborn,	Fouad	Youcefi	samt	Lena	Pettersson	fram	till	punkt	21.	

Frånvarande:	Sara	Recabarren	och	Jessica	Ziegerer.	

§1	Mötets	öppnande	
Mötet	förklarades	öppnat	av	Fouad	Youcefi.		

§2	Val	av	mötesordförande	
Till	mötesordförande	valdes	Fouad	Youcefi.	

§3	Val	av	sekreterare	
Till	sekreterare	valdes	Anna	Tiberg.		

§4	Val	av	två	justerare	
Till	justerare	valdes	Elin	Turborn	och	Aris	Velizelos.	

§5	Godkännande	av	dagordning	
Dagordningen	godkändes	med	några	smärre	förändringar	av	praktiska	skäl,	som	gjorde	att	
dagordningen	försköts.	Punkt	22	ströks	av	tidsskäl.	Marléne	Dahlin	anmälde	två	övriga	
frågor.	

§6	Genomgång	av	tidigare	protokoll	
Jessica	Ziegerer	hade	förberett	en	genomgång	av	tidigare	protokoll	men	var	tvungen	att	med	
kort	varsel	utebli	från	mötet.	Punkten	sköts	därför	till	nästa	möte.	

§7	Arbetsfördelning	under	året	
Fouad	presenterade	förslaget	för	arbetsfördelning	under	året.	Styrelsen	beslutade	att	jobba	i	
enlighet	med	den,	och	att	fråga	Jessica	Ziegerer	om	hon	vill	ingå	i	internationella	utskottet.	

§8	Ekonomi	och	ekonomisk	överlämning	
Kassör	Johan	Persson	berättade	om	det	ekonomiska	läget.	Han	har	fått	en	gedigen	
överlämning	av	den	tidigare	kassören	Johan	Wessman.	Ett	fel	i	det	digitala	
inlämningssystemet	av	fakturor	har	upptäckts,	en	del	fakturor	har	blivit	sena	vilket	lett	till	
förseningsavgifter.	Felet	är	förhoppningsvis	åtgärdat.	



Föreningen	behöver	öka	medlemsantalet	för	stödmedlemmar	ganska	drastiskt	för	att	hålla	
budget.	Arbetet	med	att	få	medieföretag	att	teckna	stödmedlemskap	kommer	att	prioriteras	
under	året.	

Åsa	Larsson	pekade	på	en	osäkerhet	i	budgetens	beräkning	av	vad	föreningen	förväntas	dra	
in	på	kurser.	De	senaste	åren	har	det	varit	svårt	att	locka	deltagare/	få	arbetsgivare	att	
betala	för	att	medarbetare	ska	gå	föreningens	kurser.	För	att	budgetmålet	för	kurser	ska	nås	
krävs	ungefär	dubbelt	så	många	deltagare	som	vi	lyckats	få	till	under	året.	

§9	Kurser/Grävhäng	
Lena	berättade	om	kursverksamheten.	Samma	dag	som	mötet,	den	15	maj,	håller	föreningen	
en	Excel-kurs	för	6	deltagare	i	Luleå.	I	övrigt	finns	inga	kurser	i	pipeline.	Nu	ska	kursutskottet	
ta	ett	omtag.	

Angående	nätverksträffen	Grävhäng	finns	planer	på	Grävhäng	i	Malmö,	samt	i	antingen	
Stockholm	eller	Göteborg	under	hösten,	i	samband	med	Grävfondens	utdelning	av	ett	
stipendium.	Fouad	fick	i	uppdrag	att	diskutera	vidare	med	Grävfonden	och	återrapportera	till	
styrelsen.	

En	tanke	som	också	diskuterades	var	att	anordna	Grävhäng	på	någon	av	högskolorna,	det	
skulle	främja	ambitionen	att	öka	intresset	för	föreningen	bland	landets	journaliststudenter.	

Ledamöter	i	utbildningsutskottet	uttryckte	en	vilja	att	tydligare	strukturera	arbetet	med	
kurserna,	eftersom	det	tar	mycket	tid	i	anspråk.	En	ambition	för	året	är	att	sätta	rutiner	som	
förenklar	arbetet.	

§10	Fler	stödmedlemmar	
Marléne	Dahlin	berättade	om	sina	tankar	om	hur	vi	ska	dra	in	stödmedlemmar	till	
föreningen.	

Mötet	beslutade	ge	medlems-	och	sponsorutskottet	i	uppdrag	att	uppdatera	FGJ:s	broschyr	
samt	arbeta	vidare	med	priolistan	på	mediebolag	som	vi	ska	satsa	på	i	första	hand.	

Mötet	enades	om	ett	mål	på	tio	stödmedlemmar	innan	årets	slut.	

§11	Webb-	och	Scooputveckling	
Fouad	Youcefi	redogjorde	för	ärendets	gång.	Tre	förslag	för	framtidens	Scoop	finns	sedan	
tidigare.	En	ekonomisk	analys	av	de	olika	förslagen	har	saknats	men	är	inom	kort	färdig.	

Mötet	beslutade	att	ge	Jessica	Ziegerer	ansvar	för	att	tillsammans	med	webbutskottet	leda	
Scoop-	och	webbutvecklingsprojektet.	

Mötet	beslutade	också	att	ge	webbutskottet	i	uppdrag	att	på	nästa	möte	föreslå	vilket	av	de	
tre	förslagen	FGJ	ska	gå	vidare	med	och	utreda	närmare.	

§12	Gräv	2019	
Tidigare	grävgeneral	Kersti	Forsberg	redogjorde	för	ekonomiskt	resultat	och	utvärdering	av	
Gräv	19.	Det	ekonomiska	resultatet	är	inte	klart,	men	pekar	på	ett	överskott.	Slutredovisning	
sker	i	samband	med	nästa	styrelsemöte.	



Kersti	redogjorde	också	för	arbetet	med	överlämning	till	nästa	års	arrangör.	

Styrelsen	uttryckte	stor	tacksamhet	för	allt	arbete	som	hela	arrangörsgruppen	för	Gräv	2019	
lagt	ned.	Utvärderingen	pekar	på	att	de	allra	flesta	besökare	var	mycket	nöjda	med	
evenemanget.	

§13	Målsättningar	för	Gräv	2020	
Styrelsen	diskuterade	målsättningar	inför	nästa	års	grävseminarium.	Fouad	poängterade	
vikten	av	att	vakta	överskottsmålet.	Föreningen	har	stora	ekonomiska	utmaningar	framför	
sig	när	webben	och	Scoop	ska	utvecklas.	

Mötet	beslutade	att	mål	för	Gräv	2020	ska	fastställas	på	nästa	styrelsemöte.	

§14	Gräv	2020	
Hanna	Grahn,	grävgeneral	för	Gräv20,	redogjorde	för	uppstarten	av	arbetet	för	nästa	års	
grävseminarium.	Arrangörsgruppen	börjar	ta	form,	och	Hanna	har	kontakt	med	den	tidigare	
grävgeneralen	och	FGJ:s	styrelse	i	olika	frågor.	Styrelsen	informerade	om	att	styrelsen	
återkommer	med	målsättningar	för	Gräv20	på	nästa	styrelsemöte.	

§15	Nya	Guldspadekategorier	
Lena	Pettersson	redogjorde	för	arbetet	med	att	implementera	de	nya	
Guldspadekategorierna	efter	propositionen	som	antogs	på	årsmötet.	Förslaget	med	
formuleringar	för	respektive	kategori	behöver	filas	på	ytterligare	något.		

Mötet	beslutade	att	ge	Lena	och	Sara	Recabarren	i	uppdrag	att	ta	fram	ett	färdigt	förslag	till	
nästa	möte.	

§16	Swedish	Investigative	Journalism	Initiative	
Fouad	Youcefi	redogjorde	för	förslag	till	budget	för	projektet	Swedish	Investigative	
Journalism	Initiative,	som	föreningen	genomför	tillsammans	med	Svenska	Institutet	och	ARIJ.	
Styrelsen	beslutade	att	anta	budgeten.	

§17	Kansli	
Fouad	rapporterade	från	kansliutskottet.	Föreningens	kanslist	Zara	Nasenius	har	haft	
utvecklingssamtal	med	Sara	Recabarren.	

§18	Grävfonden	
Fouad	redogjorde	för	Grävfondens	arbete,	fonden	kommer	under	hösten	att	annonsera	ut	
ett	nytt	stipendium.	Fonden	arbetar	i	övrigt	hårt	med	att	få	in	sponsorer	och	donationer.	

§19	Integritetspolicy	
Styrelsen	beslutade	att	anta	en	uppdaterad	integritetspolicy	samt	styrdokumentet	Grund	för	
PU-behandling.	

§20	Anmälan	av	beslut	taget	per	capsulam	–	Budget	2019	
Inför	årsmötet	2019	diskuterades	budgeten	för	året	in	i	det	sista.	Beslut	om	
budgetproposition	togs	per	capsulam.	Mötet	antecknar	beslutet	taget	per	capsulam	till	
protokollet.	



§21	Scoopredaktörens	utgående	anställning	
Styrelsen	diskuterade	Scoopredaktörens	utgående	anställning	och	gav	arbetsutskottet	i	
uppdrag	att	jobba	vidare	med	frågan.	

§22	Nästa	möte	
Styrelsen	beslutade	att	nästa	möte	kommer	att	äga	rum	i	mitten	av	juni.	

§23	Övriga	frågor	
Marléne	Dahlin	väckte	frågan	om	att	tidigarelägga	framtida	beslut	om	stipendiater	för	Gräv.	
Mötet	beslutade	att	ta	upp	frågan	senare	i	höst.	

Marléne	Dahlin	väckte	frågan	om	att	använda	sig	av	Swish	vid	betalning	av	medlemsavgift,	
exempelvis	på	Grävhäng.	Styrelsen	har	redan	tidigare	ställt	sig	positiv	till	Swish	för	
inbetalning	av	medlemsavgift.	Medlemsutskottet	informerade	att	frågan	om	Swish-lösning	
tidigare	har	tagits	upp	med	Föreningshuset,	som	hanterar	FGJ:s	medlemssystem.	Vid	den	
tidpunkten	var	en	Swish-tjänst	på	gång,	men	ännu	inte	utvecklad.	

§24	Mötet	avslutas	
Mötets	ordförande	tackade	för	insatsen	och	förklarade	mötet	avslutat.	

	

______________________	
Sekreterare	Anna	Tiberg	

	

______________________	
Justerare	Aris	Velizelos	

	

______________________	
Justerare	Elin	Turborn	

	

___________________	
Ordförande	Fouad	Youcefi	


